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NATIONALE CONFERENTIE WATERBEHEER 

Waterketenbedrij f geen 
doel op zich 
De oorspronkelijk geplande presentatie vangedeputeerde Evers van de Provincie Limburg over de eer
ste ervaringen met een regionaal waterketenbedrijfwas van het programmageschrapt, maar speelde 
desondanks een rol op de tweedaagse nationale conferentie waterbeheer van Studiecentrum voor 
Bedrijf en Overheid op 15 en ïdseptember in Leiden. Hoe breed is het draagvlak voor ambitieuze 
plannen in de watersector? Moeten er per se waterketenbednjven komen o/gaat het in eerste instantie 
om een betere samenwerking tussengemeente, waterschap en eventueel xvaterleidingbedrijj? Hieron
der leest u een impressie van de eerste daß. 

De voorzitter van de Unie van Water
schappen, Sybe Schaap, wond er geen doekjes 
om. Hij ziet vooralsnog weinig perspectief in 
waterketenbedrijven in Nederland. Hij vond 
het jammer dat vanuit Limburg geen uitleg 
meer werd gegeven over wat daar verkeerd is 
gelopen. Schaap noemde zelf het voorbeeld 
van waterketenbedrij f Trideau, dat ter ziele 
is gegaan. Daarvoor bestond volgens Schaap 
geen draagvlak bij de gemeenten. In feite 
werd Trideau de gemeente opgelegd. Te wei
nig overleg met de gemeenten vooraf en een 
te beperkte voorbereiding konden, aldus de 
Unie-voorzitter, niet leiden naar een succes
vol bestaan van dat ketenbedrijf in Zuid-
Holland. Schaap ziet veel meer heil in bij
voorbeeld nauwere samenwerking tussen 
gemeenten en waterschappen op het gebied 
van rioleringsplannen. 

VEWIN-directeur Theo Schmitz waar
schuwde de circa 70 aanwezigen ervoor niet 
te cynisch te zijn. Hij benadrukte dat de 
Nederlandse drinkwaterbedrijven uitste
kend drinkwater tegen een erg lage prijs 
leveren. Wel moet er volgens Schmitz in de 
watersector gestreefd worden naar meer effi
ciency en synergie. De Nederlandse waterbe
drijven werken al wel degelijk efficiënt, 
maar meer helderheid in hun bedrijfsvoe
ring kan, aldus de VEWIN-directeur, geen 
kwaad. Schmitz zei positief te staan tegen
over het IBO, hoewel de kernboodschap te 
veel uitgaat van benodigde besparingen in 
de sector. Volgens Schmitz gaat het daarbij 
in feite om luttele bedragen. Hij riep de hele 
sector op slim te investeren. Hij hoopte daar
bij op steun van het Rijk. Grootschalige 
investeringen in de watersetor moeten uit
gevoerd kunnen worden, ook onder druk 
van 'Brussel' dat te veel investeringen niet 
toestaat. Schmitz maakte ook duidelijk ach

ter een verbreed rioolrecht te staan. 
De aandacht van de watersector moet 

zich richren op de totale kosten en ptestaties 
van de gehele waterketen, meent Schmitz. 
Hij is voorstander van een bundeling van de 
kennisbedrijven in een waterketenkennis-
centrum. Tenslotte ziet hij samenwerking 
tussen de drink- en afvalwaterwereld niet als 
een onmogelijke opgave. De zuiveringstech
nieken ontwikkelen zich snel. Ook het afval
water valt tegenwoordig zeer goed te zuive
ren. 

Peter Hesen van Kiwa maakte bekend 
dat binnenkort een onderzoek begint naar 
de werkelijk te behalen winst in de waterke
ten. Deze studie verricht het Kiwa samen 
met STOWA, Stichting RIONED en het RLZA. 
Hoewel het waterketeninnovatieprogramma 
(WaterKIP) niet echt van de grond komt, 
lopen er inmiddels weer nieuwe intiatieven 
op kennisgebied. Zo overwegen enkele 
ministeries een kennisplatform op te zetten. 
De drinkwatersector verrichtte onlangs toe
komstverkenningen, die deze sector infor
matie moet opleveren voor haar visie en 
beleid in de komende jaren. VEWIN en de 
Unie van Waterschappen willen ook een 
kennisplatform beginnen. 

Desondanks blijven bijvoorbeeld inter
nationale normen over waterbeheer (CEN, 
ISSO) slecht bekend in de Nederlandse 
waterwereld, zo bleek tijdens de conferentie. 

Govert Geldof [Tauw] hamerde erop dat 
processen in de watersector te vaak als een 
nieuwbouwproces gezien worden, alsof met 
een schone lei begonnen kan worden, terwijl 
het om een verbouwproces gaat. De bestaan
de situatie blijft voor een belangrijk deel 
gehandhaafd. De processen stagneren daar
door. 

Geldof ging in op de Beleidsbrief Regen
water. Het anders omgaan met regenwater 
in de stad is niet langer een rage, maar een 
serieuze koers. Een belangrijke achterliggen
de gedachte bij het beleid ten aanzien van 
regenwater is volgens Geldof dat regenwater 
niet in de waterketen, maar in het watersys
teem thuishoort. Daarbij grijpt onder meer 
het afkoppelen in op de invulling van de 
omgeving en noodzaakt elke maatregel op 
dit gebied ook goed overleg met de betrok
ken bewoners. 

Terug naar het IBO. Fundamentele ver
anderingen kunnen volgens Geldof niet door 
aanpassingen in de structuur van de water
sector afgedwongen worden. Reorganisaties 
resulteren in machtsstrijd en leiden de aan
dacht af van waar het werkelijk om moet 
gaan, aldus Geldof "Eén watertarief voor de 
hele waterkeren is nier dé sleutel tot water-
bewustzijn bij bewoners en bedrijven. Beter 
is het om met de huidige organisaties erva
ringen op te doen met goede projecten. Later 
kunnen de successen verankerd worden door 
organisaties en tariefstructuren aan te pas
sen", aldus Geldof <f 

Platform 

Kleurgebruik in de (semi-)wetenschappelij-
ke rubriek Platform brengt kosten met zich 
mee. Laat u informeren door de redactie 
over de hoogte ervan. Buiten Platform zijn 
geen extra kosten aan kleurgebruik verbon
den. U kunt bij de redactie een handleiding 
opvragen voor het schrijven en de wijze van 
aanlevering van een artikel in deze rubriek. 
Als uw artikel compleet, conform de hand
leiding, aangeleverd is en de redactie keurt 
plaatsing goed, dan verschijnt - op dit 
moment - de bijdrage over circa twee 
maanden in H20. Reservering van tevoren 
is niet mogelijk. De wachttijd varieert 
natuurlijk naar gelang de voorraad aange
leverde artikelen. 
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